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   Je poslední měsíc funkčního mandátu 2018 – 2022. 
Zastupitelstvo v Novém Lískovci čeká poslední 
zasedání a pak přijde hodnocení práce s účtováním 
voličů pro jednotlivé subjekty i zastupitele za jejich 
čtyřletou práci pro Nový Lískovec. Pojďme si tedy 
připomenout, co se odehrálo.
   Hned po volbách se roztočilo povolební jednání. 
Cílem bylo, v mezích možností daných hlasy voličů
se pokusit vytvořit stabilní fungování orgánů obce.
   Subjekty nabízely ve volbách voličům mnoho. Co je 
ale spojovalo bylo, že chtějí vnést změnu do místní 
politiky v Novém Lískovci.
   Na základě těchto slibů se tak pokusily dohodnout
na koalici subjekty ve složení ODS, Novolískovečtí 
patrioti, Brno +, ČSSD a také Soukromníci. 
Dohromady by tak vznikla koalice deseti zastupitelů, 
kteří by měli většinu proti opozici tvořené TOPL,
KDU – ČSL a KSČM.  Poměr 10 : 9 není nic, nad čím 
by se mělo jásat, ale je to většina.
   Rokování přinesla řadu kompromisů, návrhů
i ústupků všech zainteresovaných. Ve vyjednávání se 
došlo tak daleko, že byla před podpisem koaliční 
smlouva, tedy jasně definovaný rámec spolupráce. 
Den před podpisem ale došlo k něčemu, co nikdo 
nečekal.
   Nejsilnější subjekt – ODS, oznámil všem koaličním 
partnerům, že se za zády všech, dohodl na 
spolupráci s TOPL i KDU – ČSL. Koaliční smlouvu tak 
podepsal
s těmito strany.
   Své všechny dosavadní partnery pro jednání
o koalici, ze kterých vyzvěděl všechny informace, 
postupy, cíle apod., tak odsoudil po celé funkční 
období do opozice.
   Ačkoliv na začátku vyjednávání se zaštiťovali 
všichni tím, že nebudou s TOPL pod vedením 
starostky Drápalové vyjednávat o spolupráci, byla to 
právě ODS, která takto své sliby voličům i partnerům
ve vyjednávání pošlapala.
   Co tento krok přinesl Novému Lískovci vidíme dnes, 
když se ohlédneme za posledními čtyři roky. Řeklo by 
se, byl tu covid, ale to není přeci důvod pro generální 
pardon a omluvu toho, že jsme dnes v situaci, v jaké 
jsme.
   Pojďme si tedy zhodnotit poslední funkční období
a práci zastupitelstva i dalších orgánů obce, které 
mají odvádět práci pro Nový Lískovec. 

   Hned ustavující zastupitelstvo přineslo jasný důkaz 
o rozložení sil v zastupitelstvu, když například 
Kontrolní výbor byl de facto navolen většinově 
složen z koalice, protože dva zástupce ODS, jednoho 
TOPL ještě doplnil zástupce KSČM, která svým 
hlasováním dlouhodobě dělala tichou podporou 
paní starostce
a jejím krokům.
   Ani tahanice ohledně zřízení Výboru pro rozvoj
a určení jeho práce nebyli koalici nijak po chuti. 
Navíc se po celé funkční období, jako tenká nit 
proplétala problematika realizace projektu 
Statutárního města Brna na zastavění plochy 
označované, jako KV – II.
   Jasně se ukázala koaliční podpora tohoto projektu, 
který ale občané Nového Lískovce odmítají
v podobě, jak byl navržen. Ačkoliv už měli lidé
v bytech podle prvotních plánů města Brna bydlet, 
dodnes není ani vydáno stanovisko k projektu, o 
jeho vlivu na životní prostředí.
   Práce v opozici je náročnější, protože Vám schází 
informace a když je dostanete, většinou máte 
minimum času na jejich posouzení a rozlišení 
záměrů. Naštěstí se opozice poměrně stmelila
a opoziční zastupitelé spolu začali postupem času 
spolupracovat.
   Každý měl svůj názor, ale když se podařilo
na začátku funkčního období vyjednat spolupráci, 
bylo škoda, na ní něco měnit.
   Vyplatilo se, protože se podařilo díky spolupráci 
přijít s nápady, prohlašovat je a prosadit tak něco
i z opozičního programu.
   Práce orgánů poznamenala covidová doba, ale to 
nijak nesnižuje jejich výsledky a práci, která je leckdy 
mizivá. Například dodnes není záznam hlasování 
orgánů, který měla připravit Komise informatiky, 
která se podobně, jako Komise pro dopravu sešla
za celé funkční období minimálně. O práci Komise 
školské ani nemáme zprávy. Práce Komise pro sport
i Kulturní komise byla, ale podle nás by bylo obě 
komise zapojit více a hlavně smysluplněji. Zlepšit by 
se dala také práce Komise bytové a majetkové, nebo 
komise, která by měla být podle nás výbor 
zastupitelstva, a tou je Redakční rada zpravodaje 
Lískáček.
   Jaký je tedy výsledek práce orgánů obce? Myslíme 
si, že změna nenastala a pokud ano, tak pouze 
minimální.

Funkční období 2018 – 2022 za námi.



   Odpadky jsou tím, co každého z nás provází 
životem každý den. Jídlo, hygienické potřeby, různé 
obaly, to je vše, co každý den potřebujeme a zároveň 
také sami produkujeme. Jenže kam je ukládat, a 
nebo jak se jich nejlépe zbavit?
   Doma na to máme určenou nádobu, kterou prostě 
po naplnění odneseme do kontejnerů před domem. 
Co ale dělat s tím, když jsou tyto kontejnery v sídlišti 
Nového Lískovce volně přístupné a není tak nikde 
garance toho, že se u nich bude udržovat pořádek. Je 
to problém, který trápí mnoho lidí.
   U rodinného domu se to dá relativně snadno 
vyřešit uzamčením a hotovo. Dá se to tak snadno 
vyřešit i u panelového domu, kde bydlí několik 
stovek lidí?
   Příklady přímo v Novém Lískovci jsou. Jde o to, že 
se musí lidé z domu, či domů, které užívají nějaké 
odpadové kontejnery musí dohodnout, že je chtějí 
uzamknout. 
   Znamená to jednání, ale dá se přeci vše dohodnout 
a vyjasnit. Jsme snad dospělí lidé a ohleduplní 
sousedé. Pak se kontejnery obestaví kovovou 
ohradou a klíč od zámku dostanou všichni, kteří mají. 
   Jak to bude s uklízením, takového uzavřeného 
prostoru, je rovněž na domluvě. Někde to dělá 
domovník, někde správce, ale asi je potřeba, aby se 
tak stalo. No a pak ještě je potřeba nějak dořešit 
nešvar, který se v Novém Lískovci stále více rozmáhá.
   Bezdomovci, či jiní lidé přijdou k volně přístupným 
kontejnerům a přebírají. Vše co naleznou, různě 
pohodí a pak vznikne neuvěřitelný obrázek 
„bordeliště“, který nejvíce vyhovuje potkanům.
   Zkušenost s uzamčenými kontejnery ale je taková, 
že časem se i toto daří odstranit. Ze začátku 
náročněji, ale to už tak bývá.
   Takže chceme – li mít sídliště uklizené a hlavně bez 
potkanů, je podle nás uzamčení kontejnerů na 
odpad jednou z nutných cest. Proto tento proces 
prosazujeme a podporujeme na jednání 
zastupitelstva.
   Snad se to brzy podaří takto trvale zavést u všech 
kontejnerových stání.   

   Vývoj lidstva nikdo nezastaví. Přináší někdy 
ulehčení práce, někdy pomáhá v životě, někdy šetří 
přírodu a životní prostředí. To je případ elektroaut.
   Přináší pohodlný a ekologičtější provoz auta
i dopravy. V dnešní době se stále ještě jedná o luxus, 
ale tak je to v pokroku se vším. Za pár let to bude 
normální.
   I v Novém Lískovci se už připravujeme na příchod 
těchto aut. Svědčí o tom zbudování dvou nabíjecích 
stanic pro tato auta. 
   Jednu nalezneme u OC Albert na ulici Petra Křivky, 
druhou potom u výměníku tepla na ulici Kamínky. 
Obě spojuje to, že jsou určené pro dvě vozidla a jsou 
plně funkční.
   My tuto snahu o pokrok podporujeme, jen máme 
pocit, že zde trošku předháníme dobu. Kdyby nebyl s 
parkovacími místy v Novém Lískovci takový obrovský 
problém, nic by jsme nenamítali. Ten problém zde 
ale je a myslíme si, že by jeho řešení mělo dostat 
přednost před elektromobilitou.   

Odpadky a kam s nimi Elektroauta v Novém Lískovci

Poděkování
   Rádi bychom poděkovali všem, kteří podporovali
naše opoziční hnutí a především zastupitele v práci .
   Jim bychom rádi poděkovali za odvedenou práci
i snahu přinést změnu pro občany a pokusit se
z Nového lískovce udělat dobré místo pro život. 

Projekt KV – II a jeho příprava
   O projektu KV – II toho bylo napsáno i řečeno 
mnoho. Je to projekt, který velmi silně v Novém 
Lískovci resonuje a má své příznivce i odpůrce.
   Bohužel, ačkoliv tu byla v roce 2018 snaha přinést 
závazné řešení pro vedení městské části
i Statutárního města Brna v podobě referenda, díky 
tomu, že nepřišlo odevzdat svůj hlas alespoň 30 % 
voličů, přišla tato snaha v niveč. Nicméně, jasně 
ukázala, že odpor voličů k výstavbě je jednoznačný,
a to kolem 80 %.

   Navíc se dodnes nepodařilo ani získat stanovisko
o vlivu na životní prostředí pro tento projekt. Díky 
tomu se stále pohybujeme jen spíše v představě
o tom, že by se něco postavilo, než že by se v brzké 
době začalo stavět.
   Do 25. srpna 2022 se podávali připomínky
k projektu v řízení EIA a čeká se, jak se Krajský úřad
k celé věci postaví.
´  My věříme, že se nám i nadále podaří realizaci 
tohoto megalomanského projektu bránit.
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